
PROTOKOL Nr V 72015
z obrad V zwyczajnej sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 30 stycznia 2015r.

Ad.l

Przewodnicza^cy Rady -Marek Chwialkowski otworzyl obrady V sesji Rady Gminy w
Daszynie.
PowitaJ przybylych na obrady sesji: radnycb, sottysow, Wqjta -Zbigniewa Wojtere.,
Sekretarza -Mariusza Gralewskiego, Skarbnika- Danute_ Kaczmarek, Andrzeja Pelca-
adwokata.
Przewodniczaey stwierdzil, ze sesja jest praworaocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy \ niej 15 radnych tj.100% ustawowego sfcladu .

Ad.2
Przewodniczajcy przedstawil porza_dek obrad:
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum.
2. Przyj?cie porzajdku obrad.
3. Zapytania i wolne \vnioski.
4. Sprawozdanie z dzialalnosci mi^dz3'ses3Jnej Wqjta Gminy Daszyna.
5. Sprawozdanie z dziaJalnosci mi^dzysesyjnej komisji statych Rady Gminy w Daszynie .
6. Podje_cie uchwaty w spra\vi.e uchwalenia budzetii Gminy Daszyna na 2015 rok.
7. Podje_ci.e uchwaty w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Daszyna na lata 2015-20130 .
8. Podje_cie uchwaty w sprawie zmiany uchwaty Nr DC/39/2011 Rady Gminy w Daszynie z

dnia 5 maja 2011 roku w sprawie ustalenia tr^'bu udzielenia i rozliczenia dotacji z budzetu
Gminy Daszyna dla niepublicznych przedszkoli i irrnych form wychowania przedszkolnego
dzialaja_cych na terenie Gminy Daszyna oraz trybu i zakresu kontroli prawidlowosci ich
wykorzystania.

9. Podj^cie uchwaty w sprawie utworzenia Zespolu Szkol w Daszynie.
lO.PodJQcie uchwaty w sprawie zawarcia porozumienia mi^dzygmirrnego pomi^dzy Gmina_

Daszyna a Gmina^ Witonia.
ll.Podj§cie uchwaty w sprawie przysta_pienia do sporza_dzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego fragmentu obr^bu PGR Opiesin.
12.Podj?cie uchwaty zmieniaja_cej uchwal^Nr HI/14/2014 rady Gminy w Daszynie z dnia 12

grudnia 2014 r. w sprawie okreslenia \vzorow form.ularzy zawieraja^cych dane dotyczq.ce
podmiotu i przedmiotu opodatkowania niezb^dnego do wymiaru i poboru podatku od
nieruchomosci, rolnych i lesnych.

13.Podj^cie uchwaty w sprawie wyboru delegatow do Stowarzyszenia Powiatow i Gmin
Ziemi L^czyckiej .

14.Podj?cie uchwaty w sprawie przyj^cia „ Gminnego Programu Profilatdyki i
Roz\\n'ajzywania Problemow Alkoholo\vych oraz Przeciwdzialania Narkomanii dla Gminy
Daszyna w roku 2015.

15.Odpowiedzi na zapytania i wolne \vnioski.
16.Przyj$cie protokoln z ostatniej sesji.
17.Sprawy rozne.
IS.Zakonczenie obrad.
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Ad.2

Przewodnicza_cy odczytal porza_dek obrad. Nie zgloszono zmian do przedsfawionego
porza_dku obrad.

Ad.3
Przewodniczacy Rady: Na dzisiejsza. sesj$ by! zaproszony Dyrektor Zarzajdu Drog
Powiatowych w Le.czycy. Niestety nie be_dzie obecny na sesji, poniewaz wczesniej zostat
zaproszony na sesje_ Rady Grniny w Gorze Malgorzaty. W zwiajzku z tym ponowimy
zaproszenie na naste_pne obrady.
Radna LZawadzka: Lokatorzy ztozyli do urz^du gminy wnioski o wykup mieszkari dwa lata
temu i nie si? w tym temacie nie dzieje. Czy gmina wstrzymaia sprzedaz lokali w blokach ?
Soltys K.Gasioro\vicz: Ostatnio w wodzie z wodocia_gu bardzo wyczuwalny jest chlor.
Szczegolnie w wodzie przegotowanej.
Radna M.Grabowska : Strazacy z Koryt za moim posrednictwem zlozyli do gminy pismo o
sfinansowanie z budzetu gminy materialow do remontu straznicy. Wykonanie prac deklaruja_
we wlasnym zakresie.

Ad.4
Wo it Gminy przedstawil sprawozdanie z dzialalnosci mi^dzysesyjnej, ktore stanowi zata_cznik
do protokolu.
Radny M.Pokorski zapytal o przyczyn^ kolejnej zmian}' kancelarii prawniczej do obstugi
gminy. Czy poprzednia kancelaria zle \vykony\vata swoja prac?? Jaki jest koszt obshigi
pra\vnej? Czy tym razem rowniez gmina b^dzie przez trzy miesia^ce rrfacila jednoczesnie
dwom kancelariom., jak to mialo miejsce w ubieglym roku.
Wqit odpowiedzial, ze z koncem roku wygasla umowa z dolychczasow^. kancelaria, i gmina
poxvrocila do obs-mgi prawnej przez Kancelari? Prawna Pana Andrzeja Pelca. Pytanie o
przyczyny placenia w ubieg^Tii roku dwom kancelariom jednoczesnie, nalezy kierowac do
owczesnego wojta — Pawla Jozwiaka. Jezeli chodzi o koszty sa_ nieznacznie wyzsze w
porownaniu do roku ubieglego o 300 zl brutto.

Ad. 5
Komisja Rozwoju spoleczno-Gospodarczego przedstawila protokol z odbytych posiedzen :
- w dniu 9 stycznia 2015 r. w sprawie zapoznania sie. z gospodarka^nieruchoinosciami
stanowia^cymi wlasnosc Gminy Daszyna;
- w dniu 22 stycznia 2015 r. w sprawie zapoznania sie_ z funkcjonowaniem oswietlenia
ulicznego na terenie gminy wraz z wypracowaniem stanowiska w tym temacie.
Komisja Socjalno-Bytowa przedstawila protokol z posiedzenia odbytego w dniu 9 stycznia w
sprawie osob niepemosprawnych i w podesztym wieku na terenie Gminy Daszyna.

Ad.6
Przewodniczacy Rady odczytal uchwa?^ nr V/5/2015 Skladu Orzekaja^cego Regionalnej Izby
Obrachunkowej z dnia 22 stycznia 2015 roku w sprawie negatywnej opinii projektu budzetu
Gminy Daszyna na 2015 rok oraz uchwate_ nr V/6/2015 SkJadu Orzekaja^cego Regionalnej
Izby Obrachunkowej z dnia 22 stycznia 2015 roku w sprawie opinii dotyczajsej mozliwosci
sfinansowania deiicytu budzetu Gminy Daszyna w 2015 roku.
Wojt Gminy Vv'yjasnil, ze RIO glownie kwestionuje fakt, ze gmina corocznie w budzecie
gminy powinna miec zabezpieczone srodki na ewentualny "wykup gruntow ze sprzedazy
zwrotnej. Idea tej transakcji byla taka, aby wykup nastapil w 2021 roku . Ta kwestia byla
glo\vnym powodem W3fdania negatyivnej opinii.
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Byi to glowny temat omawiany na posiedzeniu Kolegium RIO w dniu 27 stycznie 2015r.,
w ktorym Wqjt uczestniczyl. Analizowano rowniez uchwaly podj?te na ostatniej sesji 30
grudnia 2014 r.5 ale uznano za zgodnie z prawem.
Taka^ sama_rransakcj? sprzedazy zwrotnej pizeprowadzita Gmina Aleksandrow Lodzki, ktorej
RIO nie negowalo \ opinii do projektu budzetu. Ustosunkowalismy si? do tego i nasze
stanowisko jest takie, ze w tym roku nie bedzie odkupu. Co do kvvestii dochodow z wiarrakow
to dokonano w budzecie zmniejszenia o 200.000 zl.
Skarbnik Gminy poinformowala, ze wczoraj rozmawiala telefonicznie z panem Drozdowskim
z RIO, ktory zapewnil, ze jeszcze raz przyjrza_ si? spra\vie i bye moze zmienia zdanie. Nie
logiczne jest, aby gmina dokonujajs sprzedazy zwrotnej, corocznie zabezpieczala w budzecie
gminy srodki na oddanie. Jaki byl by w tym interes ekonomiczny. Jest umowa na odkupienie
za 7 lat i wowczas musza_ bye zabezpieczone srodki na ten eel. Teraz gmina placi miesi?cznie
czynsz dzierzawny. Jest to podobnie jak z kredytem. Jezeli spelniane sa_ warunki zawarte w
umowie nie ma zagrozenia dokonaniem wykupu w terminie wczesniejszym.
Nasze stanowisko zostalo zawarte w objasnieniach do uchwaty budzetowej, ktora_ radni
otrzymali w materialach na sesje. Do takiego zapisu RIO powoli zacz^oia si? przychylac. Me
mamy tego jeszcze na pismie, ale zasada jest taka, ze po uchwaleniu budzetu, RIO moze do
tego powrocic i opiniowac inaczej. Opinia RIO wymagana jest tylko przy projekcie budzetu,
Teraz juz drugiej opinii nie bedzie. Kazda uchwafe dotyczqca budzetu gminy podlega analizie
w ramach nadzoru., co na pewno RIO uczyni.
Skarbnik Gminy przedstawila radnym zmiany jakie nastapily w uchwale w sprawie
uchwalenia budzetu w stosunku do otrzymanego wczesniej przez radny ch projektu budzetu na
2015r. Proponowane zmiany majq. swoje odzwierciedlenie w uzasadnieniu stanowiapym
zal^cznik do uchwaty w sprawie uchwalenia budzetu, ktora^ radni otrzymali. Uzasadnienie
zawiera rowniez odniesienie si? do oczekiwari RIO na zabezpieczenie srodkow w 2015 roku
na wykup gruntow ze sprzedazy zwrotnej.
Radnv T.Dymny st\vierdzil, ze radni otrzymali pisemri^ negat}^\Tia_ opinie RIO o projekcie
budzetu na 2015 rok i nie mozna dzisiaj opierac si? na rozmowach telefonicznj'ch Skarbnika
z przedstawicielem RIO. Podstawowym problemem dokonanej sprzedazy zwrotnej jest to, ze
jezeli sprzedaje si? w tej formie nieruchomosc to jej wartosc powinna odpowiadac kwocie
jak^. si? otrzymalo. Jest to forma zabezpieczenia w przypadku koniecznosci wczesniejszego
w>'kupu. W gminie Daszyna sprzedano 2,5 ha gruntu za kwot? 4.500.000 zl. Wszyscy majq,
s\viadomosc= ze w przyszlosci gmina za taka_ kwot? tego nie sprzeda. Gala ta transakcja jest
oderwana od rzeczywistosci. Interes na tym na pewno zrobila firma Magellan, ale nie gmina.
Rocznie gmina musi zaplacic czynsz dzierzawny w wysokosci 350.000 zl. Za takie pienia_dze
mozna by na przyklad wyremontowac drogi gminne, ktore sâ  w fataln)an stanie .
Radny stwierdzil, ze planowane w budzecie gminy dochody 33. znacznie za\v}'zone do
mozliwosci ich uzyskania. Prz^'kladem na to moze bye planowanie sprzedazy 10 ha za
3.900.000 zl, ktore po poprawieniu zmniejszono na 3.200.000 zl, co rowmez jest nie mozliwe
do osiajmi?cia. Realnie analizuja^c sprzedaz mienia mozna uzyskac okolo 600.000 zl.
W ocenie radnego Dymnego gmina Daszynajest w stanie katastrofy finansowej. Wchodzimy
z inwestycjami na teren innych gmin w sytuacji gdy nie uporza_dkowano i nie zakonczono
inwestycji na wlasnj'm terenie. Na przyMad brak sieci gazowej przez Daszyn?, nie
dokonczony remont dworku wDaszynie, siec grzewcza.
Zdaniem radnego budzet gminy Daszyna na 2015 rok w przedstawionym ksztalcie nie
po\vinien bye uchwalony. Niech RIO przy wspoipracy z gmina opracuje realny budzet.
Radnv J.Kinski stwierdzil, ze nie jest to budzet marzeri, ale czy radny Dymny ma swiadomosc
z czym wiajze si? opracowanie budzetu dla gminy przez RIO?
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Wczesniej radny narzekal, ze brak jest pieni?dzy na drogi lub inne rozpocz?te inwestycje.
Budzet opracowany przez RIO to brak pieni?dzy na wszelkie inwestycje . B?da^ srodki tylko
na biezace przetrwanie gminy, tylko do niezb?dnego utrzymania urz?du. Obecny budzet moze
nie jest idealny, ale na pewno jest to jakas przysztosc dla naszej gminy.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze z wypowiedzi radnego Kinskiego wynika, ze RIO ustalaja_c dla
gminy budzet zabierze cz?sc pieni?dzy. Wiec niech radny Kinski po\vie, jakie be_da_roznice
mi?dzy budzetem przedlozonym Radzie do uchwalenia, a budzetem opracowanym przez RIO.
Radny J.Kinski odpowiedzial, ze w obecnym budzecie zaplanowane sa_ remonty drog,
straznic, lokali mieszkalnych, rewalidacja parku w Daszynie. Jezeli RIO bedzie ustanawialo
nam budzet na pewno z tymi rzeczami mozemy si? pozegnac. Nie chodzi o to, ze RIO
zabierze pienia_dze, ale ze skupi si? na jak najszybszym oddluzeniu gminy.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze jezeli RIO stwieroM w budzecie gminy realne dochody to
zostana_ zagospodarowane na wydatki, Splaty kredytow odb?da_ si? na podstawie warunkow
zawartych w umowach, a nie na zasadzie spiacenia wszystkiego w jednym roku.
Radny stwierdzil, ze radni poprzedniej kadencji i Skarbnik Gminy posiadaja_ wi?ksza \viedzie
na temat tego co si? stalo przez ostatnie cztery lata z budzetem. Radny widzi to co jest teraz.
Zapytal radnego Kinskiego czy widzi mozliwosc sprzedazy wykazanego mienia za kwot?
3.200.000 zl.
Radny J.Kinski odpowiedzial, ze czym innym jest Uvorzenie budzetu, a czym innym
realizacja wykonania budzetu. W ci^gu roku pojawiajq. si? inne dochody, ktorych na tym
etapie nie mozna wykazac np. zwrot podatku Vat.
Radny T.Dymny zapytal radnego Kinskiego, jako czfonka Rady poprzedniej kadencji,
dlaczego w ubiegtym roku przeprowadzono sprzedaz z^vrotna na rzecz fimiy Magellan?
Radny J.Kinski po\viedziat, ze nie byl tego zwolennikiem, ale powiedziano, ze ma powstac
elektrociepJownia i wymagany jest wktad wtasny gminy. Radny byl rowniez od poczq.tku
przeciwnikiem budo\v>' elektrociepiowni w Daszynie.
Wojt Grniny po\viedzial, ze transakcja zostala przeprowadzona w okresie kiedy nie peini!
funkcji wojta tej gminy. Analizuja^c warunki takiej transakcji to nie sa_ one niekorzystne dla
gminy. Oprocentowanie wynosi 7%. Gmina placi czynsz ia_cznie z podatkiem vat, ktory
podlega zwroto\vi. Oznacza to, ze % z tej kwoty wroci do budzetu gminy.
Wojt odniosl si? do roll jaka pelni RIO wobec samorza_dow. Instytucja ta powinna zajmowac
si? kontrola_ gospodarki finansowej samorza_dow. W 2013 roku podczas kontroli
kompleksowej gminy Daszyna podejscie osob kontrolujXcych przeszly wszelkie oczekiwania.
Protokol pokonrrolny zostal rozeslany do wszystkich instytucji, ktore finansowaly nasze
projekty. Spowodowalo, to lawin? kontroli, ktorych bylo okoto rrzydziestu. Istotom takiego
dzialania ze strony RIO byl fakt, ze taka niepozorna mala gmina Daszyna wyprzedzala inne
gminy w realizacji inwestycji z udzialem srodkow unijnych. Takie dzialania RIO
spowodowaly cothi?cie zgody na udzielenie promesy na dofmansowanie budowy
e!ektrocieplo\vni w Daszynie .
Wojt podkreslil, ze nie broni celowosci transakcji sprzedazy zxwotnej, ale nalezy zauwazyc,
ze tego typu sprzedaz przeprowadzila taka jednostka, jak Aleksandrow Lodzki, ktory jest
jednostka \yioda_ca_ wsrod miast wojewodztwa lodzkiego . Pienia_dze uzyskane ze sprzedazy
z\wotnej nie s% stracone. Projekty obecnie realizowane przez RPO.NFOSiGW. Ministerstwo
Gospodarki sa_ okresem budzetowym 2014-2020. To co si? udalo gminie zrealizowac w
zeszlym roku, to b?dzie wskaznikiem do mozliwosci pozyskania projektow w tym okresie
programowania. B?da_to srodki wlasne, jako wklad do dalszego dzialania.
W tegorocznym budzecie nie ma wszystkich kwot, ktore pojawia si? w trakcie roku np.
podatek vat, sprzedaz lokali, wplata za wod? z gminy Grabow.
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W tym ostatnim pizypadku w toku jest post?powanie sa_dowe. Jezeli sprawa zakonczy si? w
tym roku Gmina Grabow ureguluje zobowi^zania wynikajq.ce z zawartego porozumienia.
Jest wiele planowanych do zrobienia. Brak uchwalonego budzetu uniemozliwia ubieganie si?
o srodki zewn?trze.
RIO opracowuja_c budzet dla gminy uwzgl?dni potrzebne minimum, bez planow rozwoju
gminy. Zdaniem Wojta jest szansa na odzyskanie cz?sci utraconych dotacji przez dzialania
RIO. B?dzie o to walczyl.
Radny T.Pvmny stwierdzil, ze patrza_c na statystyki to gmina Daszyna jest najbardziej
zadluzona gmina w wojewodztwie lodzkim. Czy w takiej sytuacji tnozna mowic o rozwoju
gminy?
Radny H.Pabrowski stwierdzil, ze sprzedaz z\vrotna i zwiazany z tym czynsz dzierzawny nie
stanowi problemu. Niepokqj budzi inna kwestia. Planowana w 2021 roku sprzedaz dzialki w
Drzykozach, na ktorej znajduje si? budynek, w ktory jest planowane ut\vorzenie Domu
Pomocy Spotecznej. Radny zapytal czy Wojt czy planuje sprzedac obiekt z pensjonariuszami
czy bez. Wedhig zapisow w budzecie planowana do uzyskania z tej sprzedazy kwota do
4.120.000 zl.
Radny zapytal czy gmina posiada uchwal? w sprawie trybu uchwalania budzetu. Zgodnie z
przepisami projekt budzetu powinien bye opracowany do 15 listopada \vraz z projektem
WPF-u. i przekazac do RIO i rady Gminu. Rada powinna zapoznac si? z projektem budzetu i
skonsultowac jego zapisy z mieszkahcami i dalej nad nun procedowac. Uchwalenie budzetu
powinno nastapic do korica grudnia. Rada projekt budzetu na 2015 rok otrzymala w styczniu,
ale bez projektu WPF-u. Nie przygotowanie projektu WPF-u moglo bye celowe, aby RIO nie
rniato mozliwosci ustosunkowania si? do mozliwosci splaty drugu.
Radny odnosza_c si? do omawianego projektu budzetu stwierdzil, ze zadiuzenie gminy wzrasta
o 3.400.000 zl. RIO w opinii do projektu budzetu wskazuje na brak projektu WPF-u.
Odniosl si? rowniez do zapisu dochodow w wysokosci 120.000 zl ze sprzedazy gazu w
sytuacji gdy sprzedazy gazu b?dzie zajmowalo si? PGK Daszyna, ktore posiada koncesje na
dystrybucje gazu. Byl to rowniez jeden z zarzutow RIO na wykazywanie \virrualnych
dochodow.
Radny negowa! wykazanie kwoty 40.000 zl jako wklad Gminy Witonia w budow? gazocia_gu
na jej terenie. Zdaniem radnego nie jest to kwota adekwatana do wielkosci i wartosci
realizowanej inwestycji na terenie Witonii i ponoszonych przez Gmin? Daszyna kosztow.
Negowal planowane dochody ze sprzedazy gazu do Gminy Grabow i Gminy Klodawa w
S3^tuacji gdzie nie ma nawet porozumien mi?dzy gminnych w tej sprawie. Kolejna kwestia to
wycena dzialek przeznaczonych do sprzedazy . Radny podsumowuja_c swoja_ wypowiedz
srwierdzil, ze dzialania RIO w ramach opiniowania projektu budzetu ma na celu kontrol? w
ramach realnosci przedkladanego budzetu.
Radny zaproponowal aby w dochodach maja_tkowych ze sprzedaz>' mienia kwot? 3.260.000
zl urealmc do 560.000 zl, a w wydatkach majajtkowych 2.700.000 zl srodki wlasne wykreslic.
Kolejna propozycja radnego to utrzymanie funduszu plac w urz?dzie gminy na poziomie 2014
r, plus dolozenie kwoty 31.034 zl na wyplat? przyshiguja_cych pracownikom nagrod
jubileuszowych. Zadaniem radnego nie uzasadniony jest wzrost wydatkow na wynagrodzenia
w urz?dzie o kwot? 350.000 zl.
Wojt ustosunkowuja_c si? do >\'ypo\viedzi radnego poinformowat, ze jest podj?ta uchwala w
sprawie trybu uchwalania budzetu gminy. Ponadto stwierdzil, ze Skarbnik Grniny dolozyla
wszelkich staran aby przygotowac projekt budzetu. Dostarczono rowniez do RIO projekt
WPF-u Gminy Daszyna na lata 2015-20130 i jest opinia RIO w tym zakresie. Opracowuja^c
opinie do projektu budzetu RIO nie posiadalo jeszcze projektu WPF-u i staji wzmianka o jego
braku.
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Kwestia wpisania sprzedazy obiektu w Drzykozach jest tylko propozycja_ w odleglej
przyszlosci. Zdaniem wojta nie nastapi sytuacja, aby w 2021 roku byla koniecznosc sprzedazy
tego obiektu. 83. to tylko prognozy.
Jezeli chodzi o sprzedaz gazu, to b§dzie si? tym zajmowala spolka. Gmina b$dzie pobierala
oplat? 0,20 zl/m3 przepuszczonego gazu przez ruroci^g. W dniu 9 lutego 2015 r. poplynie gaz
do Zakladu Karnego w Garbalinie.
Radny T.Pvmny zgfosil wniosek o odrzucenie uchwaty budzetowej i kolejny wniosek o
przeprowadzenie imiennego glosowania nad uchwala z zapisaniera do protokohi .
Przewodniczacy poddal pod glosowanie wniosek o imienne glosowanie. Wniosek uzyskal 8
glosow ,,za" wi§c zostal przyj^ty
Przewodnicza_cy odczytal uchwaie. Nr V/19/2015 w spra\vie uchwalenia budzetu gminy
Daszynana2015 roki poddat pod glosowanie.
Wynik glosowania: 7 ,,za", 7 ,,przeciw", 1 ,,wstrzymuja_cy"
Czestaw Bartaniak za
Michal Bawej za
Krzysztof Budka za
Marek Chwialkowski za
Jolanta Cichonska przeciw
Henryk Dabrowski przeciw
Tadeusz Dymny przeciw
Malgorzata Grabowska wstrzymuja_cy
Jerzy kaczmarek przeciw
Boguslawa kaganiec za
Jaroslaw Kinski za
Bernard Lukaszeski przeciw
Miroslaw Pokorski przeciw
Marek Szymanski za
Iwona Zawadzka przeciw
Uchwala nie zostala przyj^ta
Przewodnicza^cy oglosil 15 minutowa przerw? w obradach.
Wznowiono obrady . Obecnych na Sali 15 radnych.

Przewodniczacy odczytal negatywna_ opini? RIO w Lodzi o Wieloletniej Prognozie
Finansowej Gminy Daszyna na lata 2015-2030.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze opinia RIO o WPF-ie nie zostala przekazana wczesniej
radnym.
Radny RPabrowski zwrocil uwag? na brak publikacji opinii RIO o projekcie budzetu w BIP-
ie .
Woit stwierdzil, ze opinia RIO do WPFjestanalogicznajakdo budzetu. Gowniejest
kwestionowana sprzedaz zwrotna, co bylo juz wczesniej wyjasniane. RIO argumentuje swoje
uwagi brakiem dokumentowpotwierdzaja^cych uzyskanie wskazanych dochodow. Prognoza
zawiera dane \vybiegaja_ce daleko w przyszlosc i trudno wszystkie dane oprzec na
dokumentach. Wojt zaapelowal do radnych aby przyj^li uchwate. w sprawi WPF-u jezeli chca_
aby realizowac przyj^te zalozenia .
Przewodniczacy odcz^^tal uchwal^ Nr V/19/2015 w sprawie uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2015-2030 i poddat pod glosowanie.
Wynik glosowania: 8 ,,za", 6 przeciw", 1 ,;wstrzymuj^cy".
Uchwal? przyj^to wi^kszoscia, glosow.
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Ad.8

Przewodniczacy odczytat uchwale, Nr V/20/2015 w sprawie zmiany uchwaly Nr DC/39/2011
Rady Gminy w Daszynie z dnia 5 raaja 2011 roku w sprawie ustalenia trybu udzielenia i
rozliczenia dotacji z budzetu Gminy Daszyna dla niepublicznych przedszkoli i innych form
wychowania przedszkolnego dzialajajzych na terenie Gminy Daszyna oraz trybu i zakresu
kontroli prawidlowosci ich wykorzystania.
Radny T.Dymny poprosil o omowienie \vprowadzonych zmian..
Radny KLDabrowski zapytal o kwestie naliczania dotacji na podstawie najblizszej gminy.
Pani D.Kazmierczak wyjasnila, ze glownie zmian polega na zwiekszeniu wskaznika
procentowego z 40% do 50% bieza^cych wydatkow ponoszonych na jedno dziecko w
przedszkolu publicznym pomniejszonych o koszty oplaty za wychowanie przedszkolne i za
wyzywienie. Zmiana dotyczy jeszcze terminu wyptaty ostatniej transzy dotacji w grudniu nie
pozniej niz 15 grudnia. Ta zmiana wynika z ustawy. Z uwagi na brak na terenie gminy
publicznego przedszkola za podstawe. wyliczenia dotacji przyjmuje si? poniesione koszty w
Miescie L^czyca. Jest to uregulowane uchwala z 2011 roku.
Przewodm'czacy poddal uchwal? pod glosowanie.
Wynik glosowania: 15 ,,za".
Uchwale. przyje_to jednoglosnie.

Ad.9
Przewodniczacy odczytal pozytywna opinie Lodzkiego Kuratora Oswiaty w sprawie
utworzenia Zespolu Szko} w Daszynie .
Woit powiedziai ze kvvestia utworzenia Zespolu szkol w Daszynie w skiad ktorego weszla by
szkoia podstawowa w Daszynie i Gimnazjum w Daszynie byl podejmowany wczesniej w
2011 roku . Wowczas byla negatywna opinia .
W 204 roku podjeto po raz kolejny uchwate. o zamiarze utworzenia zespohi i wystajiiono do
kuratora o opinie.. Uzasadniano to mi^dzy innymi oddaniem do uz^^tku wspolnej half
sportowej. Tym razem Kurator wydal opinie pozytywna_.. Utworzenie zespohi uiatwi
zarzqdzania i ponoszeniem odpowiedzialnosci zabaz? lokalowa^ przyjednym dyrektorze.
Bysvaly wczesniej na tym tie konflikty. Rozwia^zanie tego problemu w postaci zespolu i jednej
osoby zarza_dzaja_cej b^dzie z korzyscia_.
Radny T.Dymny stwierdzil; ze w 1999 roku w ramach reformy oswiatowej rozdzielono
szkoly podstawowe z gimnazjami co mialo soje uzasadnienie.
Przewodniczacy upomniat radnego aby zadal pytanie, a nie snul opowiesci.
Radny T.Dymny st\vierdzil z oburzeniem, ze przewodniczajsy nie ma prawa go kneblowac.
Udzielono mu glosu i ma prawo do swobodnej wypowiedzi.
Radny powiedzial, ze oddzielenie dzieci mlodszych od starszych okazalo si? sluszne.
Przedlozyto si? to na bezpieczenstwo dzieci. Mlodziez w gimnazjum wchodzi w okres buntu
mlodzienczego czemu cz^sto daje upust. Dyrektor szkoly podsta\vowej maja_c mniej liczne
grupy ma lepszy kontakt z rada pedagogiczna^ rada rodzicow. W tym przypadku korzysci
finansowe nie be,da_, znacz^ce poniewaz w miejsce dwoch dyrektorow pojawi si^ dyrektor i
wicedyrektor. Podejmujajc takie decyzje musimy przede wszystkim kierowac si$ dobrem
dzieci.
Radny H.Dabrowski zapytat czy na tej sesji jest konieczne podj^cie tej uchwaly?
Sekretarz Gminy odpowiedzial, ze nie ma takiej koniecznosci.
Radny H.Dabrowski odniosl sie_ do opinii rad pedagogicznych, ktorych rada gminy nie zna.
Sekretarz Gminy wyjasnil, ze b?dzie jeden dyrektor wyloniony w drodze konkursu i
wicedyrektor powo-lany przez dyrektora po uzgodnieniu z organem prowadzajcym.
Utworzenie zespolu nie



wiajze si? odwolaniem ze stanowisk obecnych dyrektorow poniewaz obie Panic maja
powierzone stanowiska do 31 sierpnia 2015 r.
Radny H.Dabrowski czy sa_ wyliczenia uzyskanych korzysci fmansowych po utworzeniu
zespohi szkol. Jak to b?dzie wygla_dalo w kwestii zwi?kszenia etatow obslugi.
Sekretarz Gminy poinformowal, ze b?dzie jeden dyrektor, jeden sekretariat Pozostala cz?sc
obshigi b?dzie podlegala pod jednego dyrektora.
Radny H.Dabrowski wnioskuj? o przesuni?cie procedowania nad uchwala_ na nast^pnq, sesj?.
W rni?dzy czasie przestac projekt uchwary do analizy komisji zajmuja_cej si? oswiata .̂
Radna M.Grabowska zapytala jaka jest gwarancja zapewnienia etatow wszystkim
nauczycielom.
Wojt odpowiedzial, ze corocznie gmina wypteca dodatek wyrownawczy z powodu nie
osia_gania sredniego \vynagrodzenia przez nauczycieli. Przy utworzeniu zespohi powinno to
si? zmienic. Nastqpi efektyvv'niejszego zagospodarowani godzin ponadwymiarowych.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze dyrektorowi zespolu b?dzie trudno ogarna_c dwie szkofy .
B?dzie musial wspolpracowac z dwiema radami pedagogicznymi i dwiema radami rodzicow.
Dyrektor odpowiada za bezpieczenstwo dzieci. Przy przedziale wiekowym od 5 do 16 lat jest
to bardzo trudne.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze jak radzq. sobie dyrektorzy duzych zespolow szkot na przyklad
ponadgimnazjalnych. Radny wspomnial czas^'jego lat szkolnych kiedy to w Mazewie byto
ponad 200 dzieci i jeden dyrektor jakos sobie radzil.
Radny T.Dymny st\vierdzi!., ze kiedys ,jakos" to bylo. Teraz czasy si? zmienily. Duze szkoly
z reguly maja slabsze wyniki w nauce i sa_ duze problemy wychowawcze.
Radny H.Dabrowski zap)^! o kwestie komisji konkursowej,
Sekretarz powiedziat, ze okreslaja^ przepisy kto wchodzi w sklad komisji i w jakiej ilosci.
Sklad komisji powoluje Wojt
Przewodniczacy przeglosowal Avniosek radnego H.Dabrowski ego o przesuni?cie na nast?pna
sesje podj?cie uchwaly w spra\vie utworzenia Zespohi Szkol w Daszynie.
Wniosek uzyskal 8 glosow J5za"- zostal przyj?ty.

Ad.10
Wojt poinformowal, ze gazoci^g jest wlasnoscia_ gminy Daszyna. Rozbudowa sieci gazowej
si? rozszerza. Gmina Witonia podj?la juz uchwal? o zawarciu porozumienia miedzygminnego
W spra\vie budowy sieci gazowej i deklaruje przekazanie kwoty 40.000 zl.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze w pienvszej kolejnosci nalezalo by zakonczyc inwestycje na
naszym terenie. Ludzie czekaja^na podla_czenie do sieci gazowej.
Wojt powiedzial, ze w procesie inwestycji gazu gmina zobowiajzala si? do wspolpracy. Jest to
kontynuacja rozpocz?tego procesu. Jest to zv\a^zane umowami z ludzmi, ktorzy udost?pnili
dzialki. Garbalin przekazal 2000.000 zl na gazoci^g. Jest to zakonczenie calego procesu. Musi
bye zawarte porozumienie mi?dzygrninne. Jest to wypetnienie tego co wczesniej zawarlismy.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze zostanie zawarte porozumieme, a pozniej okaze si?, ze niema
ch?tnych do podla_czenia.
Przewodniczacy przytoczyl sytuacj? z Daszyny, gdzie mialo bye ch?tnych 50 osob, a umowy
podpisalo ok. 10.
Wojt powiedzial, ze z podla_czenia skorzysta urza^d, szkola i jest spore zainteresowanie
mieszkancow do podlapzenia.
Radny H.Dabrowski zapytal o zapisy w projekcie porozumienJa dotycza^ce trpjstronnego
porozumienia.
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Woit.powiedziai ze podpisane zostalo trqjstronne porozumienie mie.dzy Gmina_Daszyna,
Gmina Witonia i Zakladem Karnym w GarbaHnie. W tym przypadku zgoda Witonii byla
konieczna.
Jezeli nie wywiqzemy si? ze wspolpracy z Gmina Witonia to w przyszlosci Gmina Grabow
czy Kiodawa nie b$da_ chcialy z nami wspolpracowac. Prowadza_c inwestycje w tarn tym
kierunku dajemy mozliwosc podi^czenia sie. do gazoci^gu innym miejscowosciach na terenie
gminy.
Obrady sesji opuscili radni : J.Kaczmarek i J.Kinski. Obecnych 13 radnych
Przewodniczacy odczytal, uchwal? Nr V/21/2015 w sprawie zawarcia porozumienia
mi^dzygminnego pomi?dzy Gmina^ Daszyna a Gmina_ Witonia i poddat pod gtosowanie.
Wynik glosowania: 9 ,,za" i 4 ,,przeciw".
Uchwal? przyj^to wi^kszoscia^ glosow.
ISfa obrady sesji powrocil radny J.Kinski.Obecnych 14 radnych

Ad. 11
Wojlpoinformowal, ze wplynaj: \vniosek Pana Jana Czajki z Opiesina na przeksztalcenie jego
dziaiki posiadaja^cej wplanie fonkcje uslugowa^na funkcje zabudo\vyjednorodzinnej w
zwiajd<u z zamiarem budowy domu. Pan Czajka zadeklarowai pokrycie kosztow zniiany.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze w momencie kiedy jest uchwata o procedowaniu nad
stadium jest to skomplikowane. Jest to grunt klasy Ilia vvi^c wymaga odrolnienia.
Sekretarz stwierdzit ze doty czy to dzialki na ktorej ma powstac budynek jednorodzinny w
obr^bie zabudowy zagrodowej wi^c nie wymaga odrolnienia.
Radny M.Pokorski zapytal w jakiej formie b^dzie wplata od Pana Czajki.
Wqjt odpowiedzial, ze po podje_ciu uchwaiy b^dzie porozumienie w tej kwestii.
Przewodniczacy odcz^^tal uchwal? Nr V/22/2015 przysta_pienia do sporzajdzenia miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu obre.bu PGR Opiesin i poddal pod
gtosowanie.
Wynik glosowania: 13 ,5za"5 1,3wstrz}TnuJ3.cy"
Uchwaiy przyj^to \vi^kszosci\.

AdJ2

Sekretarz Gminy poinformowal, ze po analizie uchwaiy dotycza_cej drukow deklaracji i
infonnacji podatkowej okazato si?, ze w deklaracji podatku rolnego jest blad w punkcie H.
Gdzie powinno bye D-G, a pomylkowo wpisano D-F.
Radnv H.Dabrowski zapytal czy w z\viajzku z dopisanie rowow trzeba odnowa skladac
deklaracje?
Sekretarz odpowiedzial, ze nie matakiej potrzeby poniewaz dopisanie rowow nastqpito
odgornie.
Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr V/23/2015 zmieniajapej uchwal? Nr IH/14/2014 rady
Gminy w Daszynie z dnia 12 grudnia 2014 r. w sprawie okreslenia wzorow formularzy
zawieraja_cych dane dotycza^ce podmiotu i przedmiotu opodatkowania m'ezb^dnego do
wymiaru i poboru podatku od nieruchomosci, rolnych i lesnych i poddal pod glosowanie.
W}mik glosowania: 14 5Jza" , uchwal? prz>'j?to jednoglosnie.
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Ad.13

Przewodniczacy odczytal pismo Stowarzyszenie Powiatow i Gmin Ziemi le_czyckiej w
sprawie wytypowania delegatow.
Radny HDabrowski poprosil o przyblizenie szczegolow .Czy dotyczy to tworzenia
Lokalnych Grup Dzialania. He kosztuje gmin§ czlonkostwo w stowarzyszeniu?

-10-
Sekretarz powiedzial, ze nie dotyczy to tworzenia LGD. Stowarzyszenia spaja gminy te
gminy i moze realizowac wspolne inwestycje. W dotychczasowej wspolpracy nie realizowano
zajinych inwestycji.
Radny H.Dabrowski zaproponowal, aby kandydature; Pana Chwiaikowskiego zamienic na
radnego Dymnego.
Przeglosowano \vniosek radnego. Wynik glosowania: 7 ,,za" i 7 ,,wstrzymuja_cych".
Zgloszone kandydatury to : Zbigniew Wojtera, jako czynny czfonek . Jarostaw Kinski i
Tadeusz Dymny jaki bierni czionkowie.
Przewodniczacy odczytal uchwai? Nr V/24/2015 w sprawie \v>'boru delegatow do
Stowarzyszenia Powiatow i Gmin Ziemi Le_czyckiej i poddal pod glosowanie .
Wynik glosowania: 13;,za" i 1 ,)wstrzymuja_ce".
Uchwal? przyj^to wiejcszoscia_ glosow.
Skarbnik Gminy poinfonnowala, ze roczny koszt czlonkostwa Gminy w Stowarzyszeniu
powiatow i gmin Ziemi l^czyckiej to 1610,80 zl.

Ad.14
Przewodniczacy odczytaj: uchwal^ Nr V/25/2015 w sprawie przyj^cia „ Gminnego Program.u
Profilaktyki i Rozwia_zyv«rania Problemow AJ.koholowych oraz Przeciwdzialania Narkomanii
dla Gminy Daszyna w roku 2015.
Radny H.Dabrowski zapytal o kadencyjnosc czlonkow GKRPA.
Sekretarz poinformowal, ze nie ma kadencyjnosci. Czlonkow tej komisji powoluje i odwohije
Wqjt.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal?. Wynik glosowania :14 9rza"- uchwal^
przyj^to jednoglosnie.

Ad.15
Wojt udzielil odpowiedzi na pytania zgloszone w punkcie 3
1. Sprzedaz lokali w bloku 27 w Daszynie wkrotce ruszy. Wstrzymanie bylo spowodowane
koniecznoscia_uregulowania stanu wlasnosci.
2.Posraak chloru w cieplej wodzie moze bye spowodowany przez kolektory sloneczne.
3.Sprawa zakupu materialow do remontu straznicy osp Koryta jest otwarta.

Radny T.Dymny zapytal cz>r konieczne jest uzywanie chloru do wody, czy mozna uzyc
innego srodka?
Sekretarz odpowiedzial, ze jest zalecenie chlorowania i odbywa si^ w naszych stacjach to
automatycznie.

Ad.16
Przyj^to protokol z poprzedniej sesji.

Przewodniczacy oglosil 30 minutowa przerw? w obradach sesji.
Wznowiono obrady sesji.
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Ad.17

Przewodniczacy poinformowal, ze w dniu 31 stycznia 2015 r. o godz. 10.00 odbe_dzie sie
nadzwyczajna sesja Rady Gminy.
Rozdal radnym. kopie wniosku Wojta o zwolanie nadzwyczajnej sesji i zaproszenie z
porzajdkiem obrad.
Poinformowal, ze tematem jutrzejszej sesji b^dzie uchwala w sprawie uchwalenia budzetu
gminy Daszyna na 2015 rok jest to ta sama uchwala ktorej rada nie przyje^a na dzisiejszej..
Radnv T.Pvmny poprosil o odczytanie przepisow dotyczajcych zwolywania nadzwyczajnej
sesji.
Radnv H.Pabrowski stwierdzil, ze zwolanie nadzwyczajnej z dnia na dziefi jest nie zgodne
zobowiajzuja^cymi przepisami ustawy o samorzajdzie i statutu gminy.
Wojt stwierdzil, ze. w nadzwyczajnych sprawach rnozna sesje nadzwyczajna zwolac z dnia na
dziefi. Obecna sytuacja do takich nalezy. Wojt zlozyl do przewodnicz^cego wniosek o
zwolanie nadzwyczajnej sesji na jutro 31 stycznia 2015 roku i przewodniczajcy mogl zwoJac
sesje
Radnv T.Pvmny stwierdzil, ze nieprawda jest przedsta\vianie katastrofalnej wizji gminy w
przypadku opracowania budzetu przez RIO.
Radnv J.Konski zapytal radnego czy w takim przj'padku Rada b^dzie miala wgla_d w budzet i
jego zmiany? Na pewno nie.
Radnv T.Dymny powiedzial, ze b^dzie miala taka mozliwosc. Radny prz^oczyl cytat ze
statutu gminy dotycza_cy zwolywania sesji i dostarczania dokumentow.
Wojt stwierdzil, ze radni otrzymali zaproszenia z porza_dkiem obrad sesji. Materiafy w postaci
uchwafy budzetowej otrzymali trzy dni przed obecna sesja_i w niezmienionej tresci
obo\vi^zuja^najutrzejsza sesj?.
Jezeli radni b^d^mieli wajpliwosci moga^zlozyc odwolanie do podj^tej uchwaty.

Ad.18
W zwiqzku z wyczerpaniem porza_dku obrad Przewodniczacy zainknal obrady V sesji Rady
Gminy w Daszynie.

Protokolowala:
D.Kaimierczak

PR2EW
RA.D,

'ski



SPRAWOZDANIE Z DZIALALNOSCI MI^DZYSESYJNEJ
WOJTA GMINY

W okresie mie_dzysesyjnym podejmowaiem nast^pujqee czynnosci:
- podpisalem umow? na wyw6z nieczystosci plynnych z terenu Gminy Daszyna z Przedsiebiorstwem
Gospodarki Komunalnej Daszyna Sp. z o.o.,
-podpisalem umow? ze Schroniskiem dla bezdomnych zwierzat domowych Zbigniew Moraczewski na
przyjrnowarrie i utrzymywanie w schronisku bezdomnych psow z terenu Gminy Daszyna w roku 2015,
- podpisalem umowe. z Firing UsJugowa. ,,HERKULES" Zbigniew Szczechowicz na wylapyvvanie
bezdomnych psow z terenu gminy i ich transport do schroniska w Kotliskach w roku 201 5,
- podpisatem umowe na zorganizowanie programu edukacyjno-profilaktycznego dla dzieci dotycza_cy
przemocy, agresji i uzaleznien pt ;,Strach ma wielkie oczy" w szkolach podstawo\vych z Fundacja_,JGRUPA
T" Mala Nieszawa
- podpisalem urnow? na obslug? prawna_Urzedu Gminy z Adwokatem Andrzejem Pelcem z Lodzi,
- podpisalem umow? z Bankiem Spoldzielczym w Grabo\vie na obsiuge. bankowa_ rachunkow gminy.,
- podpisalem urnow? z INVENTION Consulting Enginer GmbH z Heidelberga Niemcy na weryflkacj?
przedlozonej dokunientacji do projektu na lokaln^, elektrocieplowni? na biomas^ z propozycja_ modyfikacji
materialow celem uzyskania akceptacji KfW do przeprowadzenia przetargu w ramach J3Inteligentne Sieci
Energetyczne na terenie Gminy Daszyna"
- podpisalem umow$ na opracowanie potwierdzenia osia^gni^cia efektow ekologicznych osia_gni^tych w roku
2014 w ramach umow zawart}'ch z NFOSiGW w Warszawie dla: systemow grzewczych w Daszynie i
Mazewie, budynkow Daszyna 25,32,40, budynkow OSP w Jarochowie, Jarochowku, Lubnie, Korytach,
Starym Slawoszewie, Kr^zelewicach, Ga_sioro\vie, Starej Zelaznej, Nowej Zelaznej, Rz^dkowie i obiektu
szkoly w Drzykozach
- podpisalem umow? z Panem Miroslawem Bartnikiem na nauk? spiewu i akompaniament Zespolu
Wokalnego ,,Daszynianki"
- podpisalem umow? z Panem Romanem Frontczakiem na prowadzenie Orkiestry Detej przy OSP w
Mazewie oraz nauk? gry dzieci i mlodziezy na instrumentach d^tych i perkusyjnych,
- podpisalem umow? na sprawdzenie i konserwacj? samochodow i sprzetu przeciwpozarowego w OSP
Daszyna ze strazakiern Jaroslawem Wlodkiem,
- uczestniczylem w posiedzeniu kolegium RIO w Lodzi w sprawie podj?tych uchwal,
- uniewaznilem przetarg na zaprojektowanie i wybudowanie lokalnej elektrocieplo\vni w Daszynie z
powodu iz oferta z najnizsza_ cena_ prze\vyzszala kwot?, ktorq. zamawiajajcy zamierzal przeznaczyc na
sfraansowanie zadania,
- rozstrzygna_lem przetarg na budow? lokalnej infrastruktury gazu ziemnego - budowa sieci gazowej w
Gminie Witonia i miejscowosci Daszyna. Najkorzystniejszq. ofert? zlozylo MTM NOWUM z Lublina

Wydalem nastejpujXce zarza_dzenia:
- w sprawie wyborow soltysow i rad soleckich na terenie Gminy Daszyna
- w sprawie przedlozema projektu uchwary budzetowej na 2015 rok
- w sprawie przedlozenia autopoprawki do projektu uchwal}' w sprawie uchwalenia budzetu gminy Daszyna
na2015roku
- w sprawie przedlozenia projektu uchwaly w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna
nalata 2015-2030
- w sprawie powolania komisji postejjowania przetargowego
- w sprawie podania do publicznej wiadomosci wykazu nieruchomosci przeznaczonych do oddania w
dzierzaw?

Daszyna, dnia 30 stycznia 2015 r.


